
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem 
č. 3/2022 ze dne 21.3.2022 

Místo konání :          zasedací místnost obecního úřadu 
Čas zahájení :          17:00 hod      
Čas ukončení :         18:20 hod 
Přítomní členové zastupitelstva obce: Ing. Jiří Horák, František Salavec, MUDr. Ladislava Harrerová, 
Mgr. Miloslav Ryska, MUDr. Jindřich Samek, Ing. Karel Dohnal, Vladimír Daňo 
Počet přítomných členů zastupitelstva: 7 
Omluven: 0 
Zasedání usnášeníschopné: ano 
Hosté: dle prezenční listiny 
Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Miloslav Ryska, Ing. Karel Dohnal 
 
Program jednání :  
1.1    Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání. 
Starosta pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 7 členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční 
většina a tím je zastupitelstvo usnášeníschopné. Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen a vyvěšen 
na elektronické i fyzické úřední desce.  
Diskuze. 
Usnesení č.1/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje zápis z minulého zasedání č.2/2022 ze dne 21.2.2022 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
1.2. Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu. 
Starosta konstatoval, že program dnešního zasedání byl dle jednacího řádu 7 dní předem zveřejněn na 
elektronické i fyzické úřední desce. Dále navrhl ověřovatele zápisu –  Mgr. Miloslav Ryska, Ing. Karel 
Dohnal. 
Diskuze. 
Usnesení č. 2/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje program dnešního zasedání  
určuje ověřovatele zápisu -  Mgr. Miloslav Ryska, Ing. Karel Dohnal  
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
2. Zpráva inventarizační komise o výsledku inventur za rok 2021 
Předseda inventarizační komise, Ing. Dohnal, seznámil zastupitele s výsledky inventur a předložil 
inventarizační zprávu za rok 2021. 
Diskuze 
Usnesení č. 3/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje výsledky inventur a inventarizační zprávu za rok 2021 dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 



3. Rozpočtové opatření č. 2/2022 
Starosta předložil a okomentoval. Jedná se o účetní přesuny v rámci schváleného rozpočtu, konkrétně 
dorovnání dotace na výkon státní správy. 
Diskuze. 
Usnesení č. 4/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje Rozpočtové opatření č.2/2022 dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5. Vyhodnocení žádostí o dotace z rozpočtu obce pro rok 2022, uzavření Smluv o poskytnutí 
dotace pro vybrané subjekty 
Starosta předložil a okomentoval. O dotaci požádalo 7 subjektů, celková požadovaná částka činí 705 
tisíc korun.  
Následovala diskuze o přínosu činnosti jednotlivých žadatelů o dotaci pro obec, když zastupitelé 
postupovali při hodnocení jednotlivých žádostí s odkazem na platná Pravidla pro poskytování dotací z 
rozpočtu obce.  
Zastupitelé se shodli na tom, stejně jako v loňském roce, vložit do smluv jako jednu z podmínek pro 
poskytnutí dotace spoluúčast na pořádání obecních akcí. Pokud následně finanční výbor při kontrole 
vyúčtování dotací vyhodnotí, že žadatel, kterému byla dotace přiznána, se neúčastní společenského 
života v obci v dostačujícím rozsahu, dotace na následující období může být zkrácena či úplně zrušena. 
Všem žádostem bylo vyhověno v plné výši, kromě basketbalového klubu BK Vysoká nad Labem, který 
žádal nejvyšší částku - 310 000 korun. Důvodem krácení dotace je to, že s tak vysokou částkou není 
kalkulováno v rozpočtu obce. 
Diskuze. 
 
Usnesení č. 5/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje rozdělení dotací pro rok 2022 následovně: 

žadatel Dotace 2022 požadavek Dotace 2022 přiznaná  
FK Vysoká nad Labem 250 000 Kč 250 000 Kč 
BK Vysoká nad Labem 310 000 Kč 250 000 Kč 

Renata Šágová, jezdecký klub 10 000 Kč 10 000 Kč 
Myslivecký spolek Podlesí Vysoká n/L 50 000 Kč 50 000 Kč 
Sbor dobrovolných hasičů Vysoká n/L 50 000 Kč 50 000 Kč 

TJ Sokol Hradec Králové 30 000 Kč 30 000 Kč 
MUDr. Ševčík - pingpong 5 000 Kč 5 000 Kč 

celkem 705 000 Kč 645 000 Kč 
 
Konstatuje, že všechny uvedené žádosti splňují povinné náležitosti stanovené zákonem č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových opatřeních územních rozpočtů, resp. jeho novelou provedenou zákonem č. 24/2015 Sb. 
Schvaluje uzavření veřejnoprávních smluv s žadateli uvedenými v tabulce, na částku uvedenou v tabulce 
ve sloupci „Dotace 2022 přiznaná“. Do smlouvy s FK Vysoká n/L bude uvedeno, že minimálně 100 tis. 
korun bude využito ve prospěch dětí a mládeže. 
Hlasování: 
Pro :      
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 



6. Žádost Biskupského gymnázia Hradec Králové o poskytnutí neinvestičního příspěvku na 
žáka. 
Starosta předložil a okomentoval. Každoročně poskytuje obec soukromým školám neinvestiční příspěvek 
dle počtu žáků s TP v obci.  Obvyklá výše tohoto příspěvku je 2 tisíce korun na žáka. Letos žádají o 
příspěvek na 17 žáků.  
Diskuze. 
Usnesení č. 6/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje poskytnutí neinvestičního příspěvku pro Biskupské gymnázium, církevní základní školu, 
mateřskou školu a uměleckou školu Hradec Králové v celkové výši 34 000 korun.  
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
7. Aktualizace územní studie lokality Z16 
Starosta předložil žádost o zrušení této studie. Připomněl, že studie pochází z roku 2011. Část lokality 
je zastavěna, studie již trochu ztrácí smysl. 
Starosta dále uvedl, že nelze tuto studii zrušit bez náhrady, protože povinnost studie pro tuto lokalitu je 
zakotvena přímo v územním plánu. Jediným řešením je tuto studii aktualizovat. 
Diskuze. 
Usnesení č. 7/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje úmysl aktualizovat územní studii lokality Z16. 
Pověřuje starostu jednáním s příslušnými orgány s cílem urychleně aktualizovat uvedenou územní 
studii. 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
8. Různé. 
8.1. Vyhodnocení výběrového řízení na zpracování změny č. 2 územního plánu Vysoká nad Labem. 
Starosta předložil a okomentoval. Podněty ke změnám územního plánu ze strany obce i občanů jsou 
odeslány, v současné době probíhá jejich vyhodnocování ze strany příslušných úřadů.  
Zastupitelstvo rozhodlo o vyhlášení výběrového řízení na minulém zasedání dne 21.2.2022.  
Výzva k podání nabídky byla rozeslána v souladu s příslušnou směrnicí třem uchazečům, veškeré podklady 
byly zveřejněny dle zákona. 
Starosta uvedl, že nabídku poslala pouze jedna společnost - Atelier Aurum s.r.o. Pardubice. 
Výběrová komise vyhodnotila tuto nabídku a konstatovala, že splňuje všechny náležitosti. 
Diskuze 
Usnesení č. 8/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje výsledky výběrového řízení č. 1/2022, na zpracování změny č.2 územního plánu Vysoká nad 
Labem. Jako vítězná byla vyhodnocena nabídka společnosti Atelier Aurum s.r.o, Jiráskova 21, 
Pardubice, IČ: 42937680 s nabídkovou cenou 139 000,- Kč bez DPH 
Pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo s tímto vítězným uchazečem, ve znění dle přílohy tohoto 
zápisu 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 



8.2. Vyhodnocení výběrového řízení s názvem „Oprava/výměna poškozených dřevěných prvků 
rozhledny Milíř ve Vysoké nad Labem“ 
Starosta předložil a okomentoval. Zastupitelstvo rozhodlo o vyhlášení výběrového řízení na minulém 
zasedání dne 21.2.2022. Vyměněny budou minimálně tři díly nosných sloupů, které jsou poškozené 
strakapoudem natolik, že statik trvá na jejich náhradě novými sloupy.  
Starosta uvedl, že výzva k podání nabídky byla rozeslána v souladu s příslušnou směrnicí třem uchazečům, 
veškeré podklady byly zveřejněny dle zákona. 
Bohužel, obec nedostala ani jednu nabídku. Z komunikace s firmami lze říci, že zřejmě není problém sehnat 
výrobce jednotlivých dílů, ale je obtížné sehnat firmu, která provede vlastní výměnu. A ponese všechny 
záruky a odpovědnost.  
Výběrové řízení je tedy zrušeno, z výše uvedených důvodů.  
Starosta připraví nové zadání a poptá co nejvíce firem, které mají s tímto typem staveb zkušenosti. 
Diskuze, bez usnesení. 
 
 
8.3. Žádosti o finanční příspěvek 
Starosta předložil žádost o finanční příspěvek dvou subjektů: 
Linka bezpečí z.s. žádá o příspěvek 7.500,- korun, 
Zdravotní klaun, o.p.s. žádá o příspěvek dle možností. 
Diskuze. 
Zastupitelé shodně konstatovali, že žádostem vyhověno nebude, z důvodu, že jejich činnost nemá přímý 
vztah k obci.  
 
 
8.4. Rekonstrukce pokojů v Penzionu Hubert, odpis původního vybavení. 
Starosta předložil a okomentoval. V průběhu měsíců února a března 2022 probíhá rekonstrukce pokojů 
v Penzionu Hubert - malování, částečná výměna elektrorozvodů, sanitární keramiky, podlahové krytiny  
atd. Vše investuje nájemce (pachtýř), pan Volráb, předpokládaná cena je 70 000 korun. 
Dále starosta předložil soupis vybavení pokojů, které je podle vyjádření nájemce třeba vyměnit. Starosta 
uvedl, že bylo provedeno místní šetření a potvrdil, že toto vybavení pokojů je skutečně dožilé. 
Pořizovací cena tohoto vybavení je 116 637 korun, bylo pořízeno v rozmezí let 2011 - 2016. 
Diskuze. 
Usnesení č. 9/3/2022 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Souhlasí s vyřazením vybavení pokojů Penzionu Hubert, dle seznamu v příloze tohoto zápisu. 
Podmínkou je, že pachtýř Penzionu Hubert svým nákladem nově vybaví pokoje potřebným vybavením, 
a to do konce března 2022. Toto vybavení bude majetkem pachtýře. V případě, že dojde k ukončení 
pachtovní smlouvy, bude toto nové vybavení nabídnuto obci k odprodeji za zůstatkovou cenu. 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
8.5. Nákup příslušenství k obecnímu traktoru Vega. 
Starosta předložil a okomentoval. Navrhl ke stávajícímu traktoru Vega, výrobce Šálek Prostějov, 
dokoupit sekací zařízení.  
Diskuze. 
Závěr: starosta provede poptávku pro nesené žací ústrojí přední a pro mulčovač se zdvihacím výsypem, 
kompatibilní s obecním traktorem Vega.  
Na příštím zasedání bude poptávka vyhodnocena a zastupitelstvo rozhodne o dalším postupu. 
 
 
 
 
 



8.6. Možnosti pomoci Ukrajině, ubytování uprchlíků 
Zastupitelé diskutovali možnosti, které obec má. Starosta uvedl, že zaregistroval obecní sportovní halu 
do databáze pro nouzové ubytování. Další možností je obecní penzion Hubert, ve kterém ale v současné 
době probíhá rekonstrukce pokojů. Nevýhodou je, že pokoje nemají kuchyňku, tedy nejsou příliš vhodné 
k dlouhodobějšímu bydlení. Jedinou možností je ubytování v soukromí, o čemž ale mají občané málo 
informací. Třeba ani nevědí, že stát bude hradit 3000 korun měsíčně za každého ubytovaného uprchlíka. 
Závěr: starosta ve zpravodaji vysvětlí občanům možnosti a nabídne zprostředkování kontaktů na přímé 
ubytování, včetně případné právní a jiné pomoci. 
 
 
8.7. Informace starosty - plánovaná výstavba spalovny (ZEVO Opatovice) 
Starosta informoval zastupitele, že společnost Elektrárny Opatovice a.s. rozeslaly dne 16. března 2022 
na okolní obce oficiální informaci o plánovaném projektu spalovny - ZEVO Opatovice (ZEVO = 
zařízení na energetické využití odpadů). Z obsahu zprávy (citace):  
„Rádi bychom touto zprávou předešli spekulacím médií o umístění plánovaného projektu ZEVO Opatovice a 
informovali Vás jako první, než budou informace dohledatelné i z podané dokumentace Zjišťovacího řízení. 
Projekt ZEVO jsme se rozhodli umístit u vstupní brány areálu EOP.   
Rozhodující argumenty, které definovaly konečný výběr místa, byly následující: 

 Turbulentní doba na trhu s energiemi a válečný konflikt na Ukrajině nás utvrdily v cíli vybudovat ZEVO 
v nastaveném harmonogramu, bez dalších časových odkladů či průtahů. 

 Z ekonomického i technického hlediska bylo toto umístění vyhodnoceno jako nejvýhodnější pro napojení 
na stávající technologie a rozvodné sítě. 

 Dalším argumentem pro, je snaha o modernizaci vzhledu a vstupní brány areálu EOP díky moderní 
architektuře ZEVO s nejlepšími dostupnými technologiemi v jejím srdci. 

 ZEVO je stále více vnímáno v otázce energetické bezpečnosti jako nezávislá technologie na geopolitickém 
dění. 

Jsme připraveni Vám či Vašim občanům poskytnout potřebné informace. 
Jako základní informační zdroj můžete již nyní využít nově vytvořené webové stránky www.zevo-opatovice.cz. Zde 
najdete nejdůležitější informace o ZEVO Opatovice již dnes. Webové stránky se budou, stejně jako projekt 
samotný, dále v čase vyvíjet a doplňovat. 
Hana Počtová, manažer styku s veřejností,  
E-mail: hpoctova@eop.cz Telefon: +420 725 074 272“ 
 
Starosta uvedl, že na výše uvedeném webu je uvedeno např:  

 plánovaná kapacita ZEVO je 150 000 t ročně 
 plánované uvedení do provozu v roce 2028 
 ZEVO má dodat 600 000 GJ tepla ročně, z celkově vyráběného množství EOP zdrojem - 4 000 

000 GJ.  
 Svou činností ušetří 150 000 t uhlí, čímž údajně přispěje ke zlepšení kvality životního prostředí. 

Starosta připomněl, že tato problematika nás samozřejmě velmi zajímá, protože plánovaná stavba leží 
cca 4 km vzdušnou čarou od středu obce, navíc ve směru převládajících větrů. 
Podrobné informace a zejména technická řešení a data o použité technologii zatím nejsou zveřejněna. 
Jakmile k tomu dojde, ve spolupráci s odborníky budou data vyhodnocena a obec zaujme k záměru 
oficiální stanovisko.   
Diskuze, bez usnesení.  
 
 
 
 
 
 
Ověřil : ………………………………    …………………………………. 

Mgr. Miloslav Ryska      Ing. Karel Dohnal 
 
 
 
Starosta : ………………………………. 

Ing. Jiří Horák 

Zapsal: ………………………………….  
Věra Pipková 

 


